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تیم شهدای رزکان البرز پس از سال ها حضور در 
لیگ دسته سوم کشور موفق شد در پایان یک 
هفته مانده به پایان مسابقات راهی لیگ دو شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، پس از اتمام هفته 
تساوی  و  کشور  سوم  دسته  لیگ  هفدهم 
سینا  برابر  البرز  رزکان  تیم شهدای  ارزشمند 
صنعت ایذه و با توجه به باخت تیم استقلال 

ملاثانی برابر وحدت پدیده بوشهر و همچنین 
تساوی تیم های سپاهان نوین اصفهان و کیان 
تهران، نهایتا این تیم شهدای رزکان البرز بود که 
پس از سال ها حضور در لیگ دسته سوم کشور، 
موفق  و  هدفمند  اصولی،  مدیریت  با  بار  این 
»حمید کریمی« و تلاش و همدلی بازیکنان و 
اعضای کادرفنی شان توانستند به لیگ دسته 

دوم کشور صعود کنند. در واقع باید گفت که 
پس از سال ها، یک تیم کاملا اورژینال و اصیل 
از استان البرز ظهور کرده تا با هدف صعود به 
بالاترین سطوح فوتبالی کشور، ورزشی های این 
استان را دلخوش کند؛ »دنیای هوادار« شک 
ندارد که زیر سایه این مدیریت منسجم و قوی 

موفقیت رزکانی ها تداوم خواهد داشت.

»شهدای رزکان« تاریخ سازی کرد؛

صعود تیم البرزی الاصل به لیگ دسته دوم

ورود دوچرخه ها به متروی تهران؛
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خبر

بنویسید »لیدر« بخوانید »مزدور«!
به طور سنتی، بوقچی های ایرانی 
هوادارانی بودند که به دلیل علاقه 
میان  در  تیم،  یک  به  وافرشان 
دیگر هوادارن متمایز بودند و به 
رهبری تشویق ها می پرداختند و 
به نوعی »نماد« هواداران آن تیم 
)متعلق  می شدند.  محسوب  نیز 
به پیش از دهه 80 و ماقبل به 
اصطلاح »حرفه ای« شدن فوتبال ایران!( که خب تا اینجا هیچ 
مشکلی هم وجود ندارد و اتفاقا خوب هم هست! اما از آغاز دهه 
۱۳80 و همزمان با تغییر نامِ بوقچی به »لیدر«، این کار به یک 
»شغل« و »سمت« تبدیل گشت و برخی از لیدرها در ازای 
دریافت پول به عنوان حقوق و مزایا و بعضا رشوه ،جو ورزشگاه 
و شعارهای تماشاگران را به سود یا ضرر عده ای تغییر می دهند. 
روزها، ماه ها و حتی سال هاست که از فواید و لزوم وجود نقش 
من درآوردی و خزعبلی چون »لیدر« در تیم های ایرانی می 
پرسیم اما تا کنون هیچگاه حتی به یک پاسخ شبه منطقی 
نیز دست پیدا نکرده ایم. هیچکس در هیچ کجای دنیا چنین 
شخصی با این مقام و قدرت و نفوذ در یک تیم فوتبال پیدا 
نمی کنید؛ کسی که اگر هر زمان که اراده کرد و اوضاع بر باب 
میل شخصی اش پیش نرفت، شعار روی سکوها را عوض کند! 
نمونه آخر یکی از شاهکارهایی که بی شک یکی از اضلاح اصلی 
شکل گیری این فاجعه بوده، بازی دو شب پیش پرسپولیس و 
سپاهان بود؛ التهاب بر روی سکوها از ساعت ها پیش و حتی 
روزهای قبل در فضای مجازی شکل گرفت و به انواع فحاشی، 
سنگ پرانی، کتک کاری و خونریزی و حتی یک فقره مرگ 
ختم شد! جالب آنجاست که برخی از این دوستان لیدر به خود 
اجازه می دهند تا در صفحات اینستاگرامشان پا فراتر گذاشته و 

اعتراف به دخالت در این درگیری ها هم بکنند! 
واقعا کاربرد و مزایای حضور این جماعت بیسواد، بدون تعصب 
و رشوه بگیر در کنار تیم های »حرفه ای« )!( فوتبال ایران 
چیست؟ حقیقتا روا نیست با توجه به معضلات و حواشی ای 
که در همه این سال ها به وجود آورده اند، آن ها را »لیدر« 

بنویسیم اما »مزدور« بخوانیم؟

سرمقاله

البرز  استان  در  دولت  عالی  نماینده 
و  ها  ظرفیت  دارای  البرز  گفت: 
توانمندی های بسیاری است که انتظار 
می رود نگاهی ویژه ملی به تامین و 
ارتقا امکانات، تجهیزات و فضای اداری 

استان صورت گیرد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از 
بین  امور  و  عمومی  روابط  کل  اداره 
البرز، شهبازی طی  الملل استانداری 
نشستی در سازمان مدیریت برنامه و 
بودجه البرز که صبح شنبه با حضور 
رییس  و  جمهوری  رییس  معاون 
با  استخدامی  و  اداری  امور  سازمان 

اشاره به بازدید از موسسه سرم سازی 
رازی، افزود: این موسسه کهن از دیرباز 
تاثیر بسزایی در سلامت مردم ایفا کرده 

است.
وی ادامه داد: خروجی کالا و خدمات 
انسانی  منابع  مولفه  دو  تلفیق  از 
و تجهیزات  امکانات  و  آموزش دیده 

محقق می شود.
جوان  بعنوان  البرز  گفت:  شهبازی 
امکانات و  بلحاظ  ترین استان کشور 
و  ادارات  استقرار  بویژه  و  تجهیزات 

سازمان ها با مشکل مواجه است.
وی افزود: پس از استان شدن البرز، با 

توجه به نیاز، تعداد زیادی نیرو انسانی 
بکارگیری شد ولی در این راستا فضای 

کافی و امکانات لازم وجود ندارد.
استاندار البرز با اشاره به ظرفیت های 
استان، اضافه کرد: البرز قطعه ای از 
بهشت است که فرصت ها و ظرفیت 
را  ها  چالش  و  تهدیدها  آن،  های 

خنثی می کند.
رونق  دلیل  به  استان  این  وی گفت: 
تولید، کسب و کار و بسترهای اشتغال، 
مهاجران بسیاری را جلب و جذب می 
البته با بررسی های صورت  کند که 
گرفته در شاخص های آمار سال ۹۵، 

اغلب افرادی باسواد، قائده مند، متمکن 
و... هستند در آرامش و امنیت  کنار 

یکدیگر زندگی می کنند.
شهبازی افزود: با توجه به اقدامات و 
برنامه های دولت تدبیر و امید، سرانه 
های فضای البرز با رشد یک درصدی 
داشته و سرانه تخت بیمارستانی استان 

نیز از 0.۴ به ۱.۴ رسیده است.
وی عنوان کرد: البرز دارای ظرفیت ها و 
توانمندی های بسیاری است که انتظار 
می رود نگاهی ویژه ملی به تامین و 
ارتقا امکانات، تجهیزات و فضای اداری 

استان صورت گیرد.

استاندار البرز: 

فرصت ها و ظرفیت های البرز تهدیدها و چالش ها را خنثی می کند

صاحب ایران مال، مالِ ایران و 
ایران مال، مالِ صاحب ایران!

نخود هر آش!

موضوع انشا: ایران مال 
به نام خدا. ایران مال ماست و ما 
مال ایران و خاک ایران مال ایران و 
شهرهای ایران مال ایران و بهترین 
و  ایران  مال  تهران  زمین های 
منطقه 22 مال ایران و مردم ایران 
مال ایران و اهالی تهران مال ایران 
و صاحب ایران مال مال ایران و 
ایران مال مال صاحب ایران مال! و کارمندها و کارگرهای ایران 
مال مال صاحب ایران مال و اینهمه مال و منال مال صاحب 
ایران مال و ما از رفتن به ایران مال خیلی خوشحال شدیم که 
یک نفر در ایران اینهمه پول دارد و می تواند ایران مال داشته 
باشد که اینهمه شغل درست کند و یک عده آدم را سر کار 
بگذارد ما وقتی آینه کاری های ایران مال را دیدیم یاد اردوی 
مدرسه. افتادیم که رفته بودیم کاخ شاه و معلممان گفته بود 
که انقلاب اسلامی برای این بوده که ثروت کشور فقط مال 
بعضی ها نباشد و کاخ های به این قشنگی باید از آن یک عده 
گرفته می شد و ما در ایران مال فهمیدیم که چقدر خوب شده 
که این اتفاق افتاده و انقلاب شده و ثروت کشور مال آن بعضی 
ها نیست و مال بعضی های دیگر است و آن کاخ ها از آن 
بعضی ها گرفته شده و بعضی های دیگر الان کاخ های جدید 
تر دارند. دیدن ایران مال به ما خیلی چیزهای جدید آموخت.

ما گل های خندانیم / فرزندان ایرانیم / میهن پاک خود را / 
مانند جان می دانیم

پایان

علی  ساجدی

فردیس  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
گفت: مردی که دو کودک 7 و ۱2 
ساله خود را به قتل رسانده بود از سوی 
ماموران کلانتری ۱2 اهری شهرستان 

فردیس دستگیر شد.
سرهنگ بیژن جنتی با اعلام این خبر 
امروز  در ساعت ۱0:۱2 صبح  گفت: 

شنبه هفتم اردیبهشت، مرکز پیام از 
وقوع حادثه تلخ در فردیس و انتقال دو 
کودک خردسال به یکی از درمانگاه های 

این شهرستان خبر داد.
وی افزود: بلافاصله ماموران کلانتری 
اهری برای بررسی موضوع به درمانگاه 
اعزام شدند که در درمانگاه با جسد پسر 

7 ساله و دختر ۱2 ساله ای که از سوی 
پدرشان با ضربات چاقو مورد ضرب و 

جرح قرار گرفته بودند مواجه شدند.
این مقام انتظامی گفت: این دو کودک 
خردسال بر اثر جراحات وارده دقایقی 
پس از انتقال به درمانگاه جان خود را 

ازدست دادند.
دو  این  پدر  افزود:  جنتی  سرهنگ 
کودک که پس از قتل کودکانش اقدام 
به خودزنی کرده و حال وی وخیم بود 

منتقل  بیمارستان  به 
شد.

وی گفت: در بررسی های صورت گرفته 
از  خانواده  پدر  انگیزه  که  شد  محرز 
این جنایت درگیری خانوادگی و عدم 
کنترل خشونت بود که منجر به این 

حادثه تلخ شد.
گفتنی است، تحقیقات در این زمینه 
ادامه دارد که خبر تکمیلی آن متعاقبا 

اعلام خواهد شد.

فرمانده انتظامی شهرستان فردیس: 
پدر فردیسی دو فرزند خود را به قتل رساند

روز جنجال   

عزیزاله  همراهی  با  انصاری  جمشید 
شهبازی، استاندار البرز صبح امروز از 
بخش های مختلف موسسه سرم سازی 

رازی دیدن کرد.
بازدید  این  در  جمهور  رئیس  معاون 
از  یکی  عنوان  به  رازی  موسسه  از 
مهمترین مراکز تحقیقاتی کشور یاد 
کرد که نقش بسزایی در تامین سلامت 

انسان و دام دارد.

وی گفت: این دست مجموعه ها باید هم 
در حوزه نیروی انسانی و هم در زمینه 
به روزسازی تجهیزات و امکاناتی تقویت 
شود تا دستاوردهای مثبت آن روز به روز 

بیشتر شود.
جمشید انصاری ادامه داد: در طول این 
بازدید در جریان مسائل این مرکز قرار 
گرفتیم و آمادگی داریم که حمایت های 
لازم به خصوص در حوزه تامین نیروی 

انسانی را صورت دهیم.
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
با اشاره به  اداری و استخدامی کشور 
چگونگی استفاده از ظرفیت نخبگان 

گفت: چیزی به نام استخدام نخبگان 
آنان نیز  نداریم و چارت به کارگیری 
بر مبنای عدالت استخدامی برای همه 

داوطلبان انجام می شود.

بازدید معاون رئیس جمهور
از موسسه سرم سازی رازی

روز عکس   

اسلام  اول  از  ها  ما مسلمان  »هر چه 
ضربه خوردیم به دست منافقین بوده 
است نه بدست کفار. کفار چهره شناخته 
شده ای دارند. صفشان جداست. ولی 
امروز  انسان چند چهره.  منافق یعنی 
برادرها، خواهرها، فرزندان عزیز اسلام، ما 
دچار چنین منافقان شرور و حیله گر و 
فریبکاری هستیم که گاه به چهره اسلام 
در می آیند و به چهره ایرانی. بسیار هم 
اظهار دلسوزی می کنند برای مردم ولی 
وابسته و مرتبط به جاهای دیگر هستند. 

ایرانی، ولی روح و درون  چهره، چهره 
و نفسش، نفس و اندیشه و فکر عرف 
امپیرالیسم، صهیونیسم و دیگر قدرت ها...

آنوقت برای من پیام می فرستند علمای 
حمله  ها  مغول  مثل  ما  به  که  آنجا 
می کنند! که این ارتش شما ما را می کوبد! 
ارتش ابتدائا وارد شد؟ فتنه را کی ایجاد 
کرد؟ از کجا شروع شد؟ اینها آیا به قول و 
عهدشان قانع هستند؟ بسیار آسان قابل 
حل است ولی این نیست. اینها کسانی 
هستند که رفتند اروپا و خارج، زیر لاک 

خودشان پنهان شدند، این مردم مسلمان 
صدا  به  ساکت ها،  حالا  دادند،  خون 
شدند!  انقلابی  تسلیم شده ها  درآمدند. 

وابسته ها دوباره آمدند روی کار...
۳0 میلیون جمعیت ایران و مسلمانها، 
تسلیم نخواهند شد. خودشان باید در 
ابتدا حساب اینها را برسند، نمی رسند؟ 
ما هم راه می افتیم، امام خمینی هم راه 
می افتد. ما این انقلاب را مفت بدست 
نیاوردیم که بازیچه یک مشت بازیگر 

بین المللی باشیم. 

هم  قرآن  نمی کند.  تحمل  ملت  این 
تحمل نمی کند. قرآن می گوید:»قاتلوهم 
حتی لاتکون فتنه« هرجا فتنه شد باید 
بجنگید. فتنه را قرآن و دین ما تحمل 

نمی کند...«

آیت الله طالقانی: 
ما این انقلاب را مفت بدست نیاوردیم که بازیچه

یک مشت بازیگر بین المللی باشیم!

خاطره بازی

مهدی تیموری
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نسترن کیوان پور
Nastaran.keyvanpour

@gmail.com

به عنوان  از زمان روی کار آمدن حناچی 
شهردار تهران، دوچرخه و دوچرخه سواری 
شهردار یکی از اخبارِ ثابت این روزها شده 
است. اقدامی که موافقان آن را گامی مثبت و 
مهم در راستای فرهنگ سازیِ استفاده از راه 
های حمل و نقل سازگار با محیط زیست و 
توجه ویژه به هوای پاک می دانند و مخالفان 
نیز این میزان از پرداختن به دوچرخه سواری 
را نمایش تبلیغاتی اقدامات شهردار می دانند.

البته کلانشهر کرج نیز به عنوان یکی از مهم 
ترین شهرهای هم جوار تهران از این قطار 
جانمانده است. پویش سه شنبه های بدون 
خودرو مدت هاست در کرج شکل گرفته 
است اما آن طور که باید و شاید میانِ مدیران 
این  اهمیت  نشده.  گیر  همه  مسئولان  و 
موضوع آنجاست که اگر مردم بدانند و مهم 
تر از آن ببینند که مدیران شهرشان دغدغه 
هوای پاک دارند، خود نیز در این راه تلاش 
خواهند کرد. اما گاه این پویش تنها حالت 
تبلیغاتی به خود می گیرد و برای مردم بیشتر 

حالتِ دافعه خواهد داشت.

با این حال تهران باز هم در این راستا پیشرو 
تهران  شهری  مدیریت  مسئولان  است. 
تصمیم گرفته اند به دلیل مشکلات دوچرخه 
سواران در برخی مسیرهای پر تردد، امکان 
جابه جایی دوچرخه ها را با مترو یا اتوبوس 
فراهم کنند. به گفته علی پیرحسین لو؛ مشاور 
شهرداری  نقل  و  حمل  معاونت  فرهنگی 
تهران، دوچرخه سواران آماتور گلایه دارند که 
نمی توانند در مسیرهای طولانی رکاب بزنند 
و برخی نیز دوچرخه سواری در ورودی های 
بزرگراه ها و تونل های شهری را مخاطره آمیز 

و در برخی جاها ممنوع اعلام کرده اند.
این  برای  شهرداری  نسخه  ترتیب  این  به 
مشکل، تعریف »سفر ترکیبی« خواهد بود؛ 

ورود دوچرخه به ایستگاه های مترو با در نظر 
گرفتن واگن مشخص با آرم دوچرخه در تمام 

روزهای هفته بلامانع است. 
این اقدام بسیار جالب توجه و مثبت است و 
نویدِ تغییرِ دیدگاه ها نسبت به روش های 
حمل و نقل شهری را می دهد که امیدواریم 
کرج نیز در مقیاسِ خود و با توجه به امکاناتِ 
موجود، دوچرخه سواری را در کرج به مرحله 

تازه و قابل قبولی برساند.
در پایان برخی از تجارب جهانی مربوط به 
نقلِ  و  حمل  جایگزین  های  روش  ایجاد 
آلاینده را که مربوط به تعبیه پیاده راه ها یا 
تعریف مسیرهای دوچرخه سواری می شود 
می خوانید تا با اقدامات سایر کشورها نیز 

تاحدودی آشنا شوید.

تجارب جهانی پیاده راه 
در  پیاده  مسیر  اولین  ایجاد  آلمان:   اسن 
دهه ۱۹۳0 )هشتاد سال پیش( در خیابان 
بصورت  کتویگر  خیابان  تبدیل  لیمبکر- 
خیابان  یک  از  سال  طي ۳0  و  تدریجی 
پرترافیک به یک خیابان کاملا پیاده - ایجاد 
تعداد زیاد پارکینگ و گسترش روزافزون آن

انگلستان: توقف بسیاری از پروژه های ساخت 
جاده های جدید- تمرکز بر روش های حمل 
و نقل بدون خودرو شخصی- تجدید نظر در 

بازده استفاده از زمین ها
موفق یک شهر  نمونه  دانمارک؛  کپنهاگ 

اصلي  راههاي  به  خیابانها  تبدیل  پیاده:  
و  ترافیک  تدریجي  کاهش  پیاده-  کاملن 
پارکینگ- تبدیل محوطه هاي پارکینگ به 
میادین عمومي- متراکم و پایین نگه داشتن 

مقیاس- احترام به مقیاس انساني
 ۱۹۹0 دهه  اوایل  در  استرالیا:  بریسبانه 
میلادی مسئولان شهر به فکر اجرایی کردن 
طرح »اتوبوس های پیاده روی تا مدرسه« 
افتادند. این برنامه دانش آموزان را به صورت 
منظم، سازماندهی شده و گروهی به طرف 
مدرسه هدایت می کند.در این طرح هریک 
از »اتوبوس های پیاده روی تا مدرسه » که 
ماکتی از یک اتوبوس واقعی است، توسط 
دو نفر از والدین همراهی می شود و دانش 
آموزان آن ها را به عنوان راننده های این 

اتوبوس ها خیالی می شناسند.
کلمبیا: یکشنبه هر هفته و روزهای تعطیل 
تردد خودرو درخیابانهای اصلی شهرهای 
از  و  شده  ممنوع  مدلین  و  کالی  بوگوتا؛ 
و  پیاده  تا 2 عصر مردم  ساعت 7 صبح 
یا با دوچرخه و اسکیت تردد می کنند و 
گروههای مختلف ورزشی و موسیقی نیز در 

کنار آن ها فعالیت دارند.
روز بدون خودرو در کانادا:  در کانادا درچنین 
روزی بعضی خیابان ها تمام روز و بعضی از 
ساعت ۹.۳0 الی ۱۵.۳0 بسته می شوند. در 
این روز مردم تشویق می شوند از جایگزین 
های دیگری برای رفت و آمد خود استفاده 
کرده و با برنامه های شاد و سرگرم کننده ای 
که در خیاباهای مختلف برگزار می شود روز 

خوشی را بگذرانند. 

ورود دوچرخه ها به متروی تهران؛

کرج برای ترویج فرهنگ دوچرخه سواری چه کرده است؟

از  مدام  استفاده  و  گرما  فصل  شروع  با 
وسایل سرمایشی، قبض  برق برای بسیاری 
این  امسال  می شود.  مهم  شهروندان  از 
که  چرا  دارد،  چندان  دو  اهمیت  ماجرا 
وزارت نیرو اعلام کرده است که شهروندان 
برق شان  مواظب مصرف  اردیبهشت ماه  از 
باشند، زیرا از این ماه پرمصرف ها جریمه 
در  خرداد  نجومی  قبض های  و  می شوند 

انتظارشان است.
به گزارش »دنیای هوادار«، مدیرعامل شرکت 
توانیر با اشاره به طرح های تشویقی وزارت 
نیرو برای کاهش میزان مصرف برق بخش 
خانگی در ایام اوج مصرف تابستان گفت: 
در  ۱0 درصدی  صرفه جویی  صورت  »در 
میزان برق مصرفی، 20 تا ۳0 درصد از مبلغ 

صورتحساب مشترکان کاهش می یابد.«
محمدحسن متولی زاده با اشاره به افزایش 

هفت درصدی تعرفه برق همه مشترکان از 
ابتدای اردیبهشت ماه گفت: »با هدف افزایش 
انگیزه برای اصلاح مدل مصرف مشترکان 
پرمصرف به ویژه در زمان اوج مصرف برق، 
مقرر شده است تا از ابتدای خردادماه تنها 
برای مشترکان پرمصرف خانگی ۱٦ درصد به 

این رقم افزوده شود.«
او مشترکان خانگی را به دو دسته تقسیم 
مشترک  »حدود 27 میلیون  افزود:  و  کرد 
خانگی زیر الگوی مصرف یا مطابق الگو برق 
مشترکان  7۵ درصد  که  می کنند  مصرف 
مناطق عادی و 8۳ درصد مشترکان مناطق 

گرمسیری در این محدوده قرار می گیرند.«
مدیرعامل شرکت توانیر ادامه داد: »این دسته 
از مشترکان در صورتی که مصرف خود را 
نسبت به مدت مشابه  سال گذشته کاهش 
دهند، به میزان مصرف کاهش یافته براساس 

نرخ نخستین پله در آن منطقه از تشویق 
برخوردار خواهند شد.«

متولی زاده تصریح کرد: »با فرض ثابت بودن 
مصرف، صورتحساب این گروه از مشترکان 
ماهانه حداکثر تا دو هزار و ۵00 تومان افزایش 
می یابد ولی در مقابل کاهش ۱0 درصدی 
مصرف این گروه از مشترکان، صورتحساب  
خواهد  کاهش  20 درصد  حدود  نیز  آنها 

یافت.«
مشترکان  از  دیگری  »بخش  داد:  ادامه  او 
خانگی کشورمان شامل سه میلیون مشترک 
پرمصرفی اند که بیش از الگو، برق مصرف 
می کنند و 2۵ درصد از مشترکان در مناطق 
مناطق  در  مشترکان  ۱7 درصد  و  عادی 

گرمسیری در این محدوده قرار می  گیرند.«
»با  کرد:  اضافه  توانیر  شرکت  مدیرعامل 
فرض مصرف ثابت، صورتحساب ماهانه این 

دسته از مشترکان از هشت تا 27 هزار تومان 
افزایش خواهد داشت ولی در مقابل کاهش 
۱0 درصدی مصرف این گروه از مشترکان، 
صورتحساب  آنها تا حدود ۳0 درصد کاهش 

خواهد یافت.«
متولی زاده هدف از ابلاغ تعرفه های جدید برق 
را اصلاح مدل مصرف مشترکان پرمصرف 
صرفه جویی  صورت  »در  افزود:  و  دانست 
۱0 درصدی در میزان برق مصرفی حدود 20 
تا ۳0 درصد از مبلغ صورتحساب مشترکان 
کاهش می یابد. در این بین تعرفه جدید برق 
تنها به دو  درصد از مشترکان )که بیش از 
دو برابر الگو، برق مصرف می کنند( هزینه 

بیشتری تحمیل خواهد کرد.«
او به ارایه چند توصیه برای مدیریت مصرف 
برق به ویژه در ساعات اوج مصرف تابستان 
تعطیل(  غیر  روزهای  تا ۱8  )ساعت ۱۱ 

پرداخت و گفت: »با بکارگیری روش های 
سطح  کاهش  بدون  می توان  ساده  بسیار 
رفاه خانوار تا ۳0 درصد در مصرف برق به ویژه 
در ساعات اوج مصرف صرفه جویی کرد و از 
تشویق و کاهش قابل ملاحظه صورتحساب 

بهره مند شد.«
متولی زاده خواستار استفاده از نور طبیعی 
در روز و خاموش کردن لامپ های اضافی 
شد و افزود: »تنظیم درجه کولرهای گازی 
روی دمای 2۴ درجه )دمای آسایش(، نصب 
سایه بان و استفاده از دور کُند کولرهای آبی 
و جابه جایی زمان استفاده از وسایل پرمصرف 
برقی )نظیر اتو، لباسشویی، ظرفشویی، جارو 
برقی و...( به ساعات غیر اوج مصرف ازجمله 
مواردی است که در کاهش مصرف مشترکان 
به ویژه در ساعات اوج مصرف بسیار تاثیرگذار 

خواهد بود.

چگونه صورتحساب برق را تا ٣0 درصد کاهش دهیم؟

کمربند سبز کلانشهر کرج یکی از خبرهایی 
است که شهردار کرج وعده تکمیل آن را به 

مردم داد.

اصغر  علی  هوادار،  دنیای  گزارش  به 
کمالی زاده در حاشیه بازدید از اراضی واقع در 

ارتفاعات باغستان گفت: عملیات غرس نهال 
در 277 هکتار از اراضی باغستان به زودی 

انجام می شود.
قانون  استناد  به  داد:  ادامه  کرج  شهردار 
هوای پاک یک هزار هکتار از اراضی واقع در 
ارتفاعات باغستان شامل طرح جنگل کاری 

و کمربند سبز شهر شده است که تاکنون 
72۳ هکتار از این اراضی مورد استفاده قرار 

گرفته است.
او در پایان گفت: تقویت کمربند سبز شهر 
نقش قابل توجهی در پالایش هوا و مهار 

ریزگردها دارد.

به استناد قانون هوای پاک؛
کمربند سبز کلانشهر کرج  تکمیل می شود
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ورزشی

ملی پوش فوتسال ایران عنوان شد؛
روایت بازیکن ایرانی از گلزنی به 

بارسلونا با دست شکسته

ملی پوش فوتسال ایران با اشاره به گلزنی اش در دیدار مقابل 
بارسلونا اسپانیا در جام باشگاه های اروپا گفت: هیچ پزشکی 

اجازه نمی داد با دست شکسته برای تیم غیرت بازی کنم.
به گزارش »دنیای هوادار«،تیم فوتسال غیرت قزاقستان 
شب گذشته موفق شد در مرحله نیمه نهایی فوتسال جام 
باشگاه های آسیا برابر تیم بارسلونا با نتیجه ۵ بر 2 به پیروزی 

برسد و راهی فینال شود.
حسین طیبی ملی پوش ایرانی غیرت در این بازی موفق 
شد برای تیمش یک گل بزند و یک پاس گل بدهد تا نقش 

زیادی در صعود تیم قزاقستانی به فینال اروپا داشته باشد.
تیم غیرت یکشنبه در دیدار فینال به مصاف تیم اسپورتینگ 
پرتغال می رود. از سال 20۱۳ این برای اولین بار است که 
هیچ تیمی از اسپانیا در فینال جام باشگاه های اروپا حضور 

ندارند.
طیبی ، درباره این مسابقه گفت: خدا را شکر که بازی را 

بردیم. بازی سختی بود.
ملی پوش فوتسال ایران که گل اول تیمش را در این مسابقه 
به ثمر رساند، تاکید کرد: شب گذشته با بارسلونا که یکی 
از تیم های خوب دنیا است، بازی کردیم. بهترین بازیکنان 
اسپانیا و برزیل در این تیم بازی می کنند. هدفمان برد بود و 

در پایان پیروز شدیم.
بودم و تلاش  ایران در زمین  نماینده  وی گفت: دیشب 

می کنم نماینده شایسته ای برای کشورم باشم.
طیبی درباره دست شکسته اش و اینکه چطور با آسیب 
دیدگی برای غیرت بازی کرد، تصریح کرد: دستم شکسته 
است و با دست شکسته بازی کردم. هیچ پزشکی اجازه 

نمی داد با این شرایط برای تیمم بازی کنم.
وی یادآور شد: دو روز قبل از بازی گچ دستم را باز کردم و 
تلاش کردم نماینده خوبی برای ایران باشم. خدا را شکر هم 

توانستم گل بزنم و هم پاس گل بدهم.
ملی پوش فوتسال گفت: بعد از بازی فینال دوباره دستم را 

گچ می گیرم چون از دو ناحیه شکسته است.

خبر

7  فدراسیون در حال حاضر با سرپرست 
زمان  اعلام  منتظر  که  می شوند  اداره 
برگزاری انتخابات از سوی وزارت ورزش 

هستند.
ابلاغ  با  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
در  بازنشسته ها  بکارگیری  منع  قانون 
ورزش  وزارت  ورزشی،  فدراسیون های 
مختلف  فدراسیون های  برای  جوانان  و 
هندبال،  والیبال،  قایقرانی،  جمله  از 
هاکی،  سه گانه،  چوگان،  ناشنوایان، 
کاراته، جودو و ... سرپرست معرفی کرد 
تا شرایط مناسب برای برگزاری انتخابات 

فراهم شود.
گذشته  سال  دوم  نیمه  بین  این  در 
برگزار  فدراسیون ها  از  برخی  انتخابات 
شد که می توان به قایقرانی، کاراته، جودو، 
ناشنوایان و سه گانه اشاره کرد. انتخابات 
ووشو نیز سال گذشته بعد از پایان دوره 
۴ ساله رئیس فدراسیون برگزار و علی نژاد 

در پست ریاست ابقا شد.

گوش  شکسته ها در انتظار انتخابات
با وجود برگزاری انتخابات فدراسیون های 
از فدراسیون های  مختلف، هنوز برخی 

7 فدراسیون در انتظار برگزاری انتخابات

مدعیان به صف می شوند

وابستگی نفتی پرسپولیس به علیپور
وابستگی پرسپولیس به کیفیت علی 
علیپور امسال به اندازه میزان وابستگی 
کشورهای تک محصولی تولید کننده 

نفت به آن است.
به گزارش »دنیای هوادار«، پرسپولیس 
امسال طوری بسته شده است که به 
شدت به آمادگی یک بازیکنش وابسته 
است و اگر علی علیپور مثل هفته اخیر 
روی فرم نباشد پرسپولیس هم دچار 
مشکل خواهد شد. مهاجم شماره 70 
پرسپولیس و آقای گل فصل قبل، در 
برای  خوبی  عملکرد  هم  فصل  این 
شانس  گل   ۱۳ با  و  داشته  تیمش 
زیادی برای تکرار این عنوان دارد. با 
این وجود شرایط لیست پرسپولیس به 
گونه ای است که اجازه و فرصت هیچ 

افتی را به علیپور نمی دهد.
 ، پرسپولیس  مصدومان  رسیدن  با 
برانکو تقریبا در هر پست کلیدی دو 
از پستی که  غیر  به  دارد  موثر  مهره 
کند.  می  بازی  آن  در  علیپور  علی 
برانکو برای پست مهاجم نوک گلزن 
به غیر از علی علیپور ، محمد اسدی، 
سعید کریمی، مهدی شریفی و ماریو 
بودیمیر را دارد اما ماجرا این است که 
اگر  یا  نباشد  فرم  روی  علیپور  وقتی 
دچار محرومیت و آسیب دیدگی شود 
عملا هیچکدام از این نام ها نمی تواند 

یک جایگزین کامل باشد.
علیپور برای پرسپولیس حکم نفت را 
دارد  محصولی  تک  کشورهای  برای 
که تنها تولیدشان نفت است. برانکو با 
چیدمانی که در بستن لیست پرسپولیس 
انجام داده به شماره هفتاد تیمش عملا 
جایگاهی کریس رونالدو وار داده است اما 
واقعیت این است که در دنیای فوتبال، 
فقط رونالدو و مسی هستند که بدون 
جانشینند. البته که آن ها مثل روبات 
هستند ، مصدوم نمی شوند و همیشه 

در بهترین فرم قرار دارند.
آقای گل فوتبال ایران در لیگ هفدهم 
و یکی از شانس های کسب این عنوان 
در لیگ هجدهم، در هفته های اخیر 
دچار افت شده است. این افت فنی با 
توجه به انتقادها و فشارهای هواداران 
هم  روحی  نظر  از  او  که  شده  باعث 
داشته  ریکاوری  و  استراحت  به  نیاز 
باشد اما عملا چنین چیزی برای او و 

پرسپولیس وجود ندارد.
تنها کسانی که انتظار می رفت بتوانند 
چنین حفره ای را در پرسپولیس پر 
کنند ماریو بودیمیر و مهدی شریفی 
اصلا  را  ، شریفی  برانکو  اما  هستند  
به عنوان مهاجم بازی نمی دهد او را 
تبدیل به یک هافبک راست نیمکت 
هم  دیگر  طرف  از  و  کرده  نشین 
بودیمیر سبک بازی و میزان آمادگی 
او  که  داده  نشان  اش  کلی  و شرایط 
مهاجمی مثل علیپور نیست که بتوان 
کل بار تهاجمی تیم در خط حمله را 

تحمل کند.
در چنین وضعیتی علیپور بیشتر تحت 
فشار گذاشته و هر موقعیت از دست 
رفته شرایط روحی و اعتماد به نفسش 
برای  برانکو  کند.  می  تر  متزلزل  را 
خارج کردن تیمش از این شرایط ابتدا 
باید علی علیپور را از این شرایط بیرون 
فشردگی  به  توجه  با  این  که  بیاورد 
کار  باقیمانده  های  بازی  دشواری  و 
سختی است. با این وجود بهترین راه 
او  بازگشت  تواند  می  شرایط  این  در 
باشد و شاید این موضوع با زدن یکی 
دو گل از سوی این مهاجم اتفاق بیفتد. 
دوگل  یکی  زدن  با  تواند  می  علیپور 
بازگردد اما پرسپولیس هم باید برای 
روزهای بدون علیپور-درصورت جدایی 
مصدومیت-  و  افت  یا  و  بازیکن  این 

برنامه ریزی کند.
ترین  سخت  در  بودیمیر  حالی  در 
شده!  مصدومیت  دچار  فصل  شرایط 
بازیکنی  آن  تواند  نمی  احتمالا  و 
باشد که بتواند برای پرسپولیس کار 
های  جوان  و  شریفی  و  بیاورد  در 
روی نیمکت هم فعلا در برنامه های 
برانکو نیستند، او با توجه به لیستش 
می تواند به استفاده از ترابی در خط 
حمله هم فکر کند.  اما آنچه می تواند 
به عنوان یک برنامه اصلی مورد توجه 
پرسپولیس  که  است  این  بگیرد  قرار 
در کنار علیپور مهاجمی مثل مهدی 
طارمی می خواهد که غیبت یا افت 
هرکدام از این بازیکنان نتواند در روند 
تیم خللی ایجاد کند. طارمی و علیپور 
مهاجمانی هستند که در مواقع لزوم و 
به تنهایی می توانند در کنار زوج هایی 
مثل نعمتی و ترابی و حتی بازیکنان 
جوان در مواقع لزوم کار را پیش ببرند.

جای خالی یک مهاجم 
کلیدی در لیست برانکو

ضمن  کشتی  البرزی  پیشکسوت 
ورزش  وزارت  عملکرد  از  انتقاد 
این  مسئولین  گفت:  جوانان  و 
وزارتخانه نگاه مثبتی به ورزش اول 
کشور ندارند و با این وضعیت بهتر 

است کشتی را تعطیل کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، ابراهیم 
البرزی کشتی  جوادی پیشکسوت 
ای  رشته  تنها  کشتی  کرد:  اظهار 
است که همواره برای کشور افتخار 
ورزشکاران  اما  کند  می  کسب 
حمایت  مورد  هیچگاه  رشته  این 

مسئولین قرار نگرفته اند.
چنین  در  که  این  بیان  با  وی 
ادامه  از  گیران  کشتی  شرایطی 
شوند  می  دلسرد  ای  حرفه  مسیر 
می  چقدر  مگر  ورزشکار  گفت: 
تواند سختی را به جان بخرد و با 

کمترین امکانات تمرین کند.
 ۱۹72 المپیک  برنز  مدال  دارنده 
مونیخ ضمن حمایت از ملی پوشان 
اخیر  روزهای  در  کرد:  تصریح 
تعدادی از کشتی گیران از شرایط 
حال حاضر این رشته ابراز نارضایتی 
کرده اند چراکه هنوز پاداش های 
قهرمانی خود در مسابقات آسیایی 

را دریافت نکرده اند.
فوتبال  که  این  بیان  با  جوادی 
ورزش  وزارت  مورد حمایت  رشته 
است، افزود: بیش از ۴0 سال است 

در  ایران  فوتبال  از  نامی  هیچ  که 
هیچ  و  نیست  مطرح  المپیک 
کسب  جهانی  و  آسیایی  افتخاری 
نکرده اند اما فوتبالیست ها پاداش 

های دلاری را می گیرند.
امروز  کرد:  تصریح  وی 
به  قهرمانان  از  حمایت  صندوق 
آور  مدال  زمانی  که  ورزشکارانی 
بوده  مجلات  جلد  روی  عکس  و 
اند ماهانه 200 هزارتومان مقرری 
که  است  حالی  در  این  دهد  می 
از حال بسیاری از هم دوره های 
زندگی  که  هستم  باخبر  خود 

سختی را سپری می کنند.
در  آزاد  کشتی  ملی  تیم  مربی 
ضمن  بارسلون   ۱۹۹2 المپیک 
اشاره به آخرین وضعیت فدراسیون 
علیرضا  خادم،  امیر  گفت:  کشتی 
حیدری و علیرضا دبیر گویا شانس 
بیشتری از سایر ثبت نام کنندگان 
برای موفقیت در انتخابات ریاست 

فدراسیون دارند.
تیم  نتایج  به  پایان  در  جوادی 
اخیر  مسابقات  در  آزاد  کشتی 
در  گفت:  و  کرد  اشاره  آسیایی 
را  خوبی  نفرات  ها  وزن  تمامی 
موفقیت  و  داریم  ملی  تیم  در 
های  بازی  در  جوان  ورزشکاران 
این  از آینده روشن  آسیایی نشان 

رشته با نفرات جدید دارد.

ضمن انتقاد از عملکرد وزارت ورزش و جوانان

ابراهیم جوادی: وزارت ورزش
 کشتی را تعطیل کند

برای دانلود فایل پی دی اف
 همه شماره های روزنامه

 به سایت  » دنیای هوادار« 
مراجعه کنید
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

5 ورزشی

ورود وزارت ورزش به اتفاقات 
پرسپولیس -  سپاهان

معاون وزیر ورزش گفت: از فدراسیون فوتبال خواسته 
و  سپاهان  بازی  اتفاقات  به  سریعتر  چه  هر  شده 

پرسپولیس ورود کند.
معاون  داورزنی  هوادار«،محمدرضا  »دنیای  گزارش  به 
سرعت  به  خواست  فوتبال  فدراسیون  از  ورزش  وزیر 
اتفاقات و حواشی به وجود آمده در  بازی پرسپولیس و 

سپاهان را بررسی و با خاطیان برخورد کند.
وی در این باره گفت: فضای ورزش و فوتبال بایستی 
آکنده از روح پهلوانی و معرفت باشد و رخ دادن چنین 
صحنه هایی زشت و تاسف برانگیز در شان و شخصیت 

مردم و جامعه ورزش نیست .
معاون قهرمانی وزارت ورزش و جوانان افزود : به هیچ 
عنوان نباید اجازه داد چنین صحنه هایی در آینده در 
فوتبال و ورزش کشور رخ دهد و از فدراسیون فوتبال 
خواسته ایم با استفاده از ابزارهای قانونی در کمیته های 
اخلاق و انضباطی موضوع را بررسی و در اسرع وقت با 

خاطیان بر خورد جدی و قاطع کند.
داورزنی در پایان بیان داشت: وزارت ورزش و جوانان 
و  فرهنگی  شان  حفظ  و  ورزش  جامعه  حقوق  پیگیر 

اخلاقی و امنیت خاطر مردم و ورزش ایران است.

عذرخواهی استوکس از لیکنز بابت 
اعتراض به تعویض

مهاجم ایرلندی تراکتورسازی بابت اعتراض خود به تعویض 
از جورج لیکنز عذرخواهی کرد.

به گزارش »دنیای هوادار«،بعد از آنکه جورج لیکنز سرمربی 
بلژیکی تراکتورسازی تصمیم به تعویض آنتونی استوکس در 
دقیقه ٦۵ مسابقه با ذوب آهن گرفت، این بازیکن خارجی به 
این مساله اعتراض کرد. استوکس که در بازی های گذشته 
نیز چند بار به تعویض شدنش اعتراض کرده بود، در مسابقه 

دیروز نیز این عمل را تکرار کرد.
با اینکه اعتراض استوکس به تصمیم لیکنز حواشی ای را ایجاد 
کرده بود، اما این مهاجم ایرلندی شب گذشته در فرودگاه 
اصفهان و در هنگام بازگشت کاروان تراکتور به تبریز نزد لیکنز 

رفت و بابت رفتارش از سرمربی خود عذرخواهی کرد.
استوکس خطاب به لیکنز اعلام کرد که فشار زیادی در طول 
بازی روی او بوده و به همین خاطر از لیکنز بابت اعتراض 

به تعویض عذرخواهی کرد تا این غائله ختم به خیر شود.

مظفری: داور بازی پرسپولیس و 
سپاهان را خوب قضاوت کرد

کارشناس داوری فوتبال گفت: بیژن حیدری قضاوت خوبی 
اشتباه  مرتکب  و  داشت  و سپاهان  پرسپولیس  بازی  در 

تاثیرگذاری نشد.
نحوه  مورد  در  مظفری  هوادار«،نوید  »دنیای  گزارش  به 
قضاوت بیژن حیدری در بازی پرسپولیس و سپاهان گفت:  
بازی بسیار سخت و سنگین بود. شاید حساس ترین مسابقه 
لیگ بود. حواشی مسابقه از اصل مسابقه پررنگ تر بود وگرنه 

داور مسابقه اشتباه تاثیرگذاری نداشت.
مرتکب  میدان  میانه  در  داور در چند صحنه  افزود:  وی 
اشتباهاتی به ضرر هر دو تیم شد اما اشتباه تاثیرگذاری 
نداشت ولی عجیب بود که چرا این همه اطراف زمین شلوغ 

بود  این مساله به مسئولان برگزاری مسابقه برمی گردد.
مظفری در مورد اعتراض شدید قلعه نویی به داور گفت: در 
دقیقه ٦۹ مسابقه سیدجلال حسینی روی بازیکن سپاهان 
مرتکب خطا شد و در آن لحظه حق با قلعه نویی بود اما 
همانطور که گفتم داور اشتباهاتی در میانه میدان داشت. 

ولی تیم داوری در نتیجه بازی اشتباه تاثیرگذاری نداشت.

اخبار

لیبرو تیم ملی والیبال معتقد است که به 
دلیل وجود بازی های انتخابی المپیک، 

تیم ملی سال سختی را پیش رو دارد.

به گزارش »دنیای هوادار«، محمدرضا 
حضرت پور درباره سطح تمرینات تیم 
ملی والیبال برای حضور در مسابقات 

لیگ ملت ها و انتخابی المپیک، توضیح 
داد: سطح اردوها فوق العاده بالا است و 
جوان هایی مثل من که به اردو دعوت 

شده اند بسیار با انگیزه کار می کنند.
او تاکید کرد: همه بازیکنان هم جوانان 
و هم با تجربه ها تلاش می کنند و بعید 
می دانم که کسی بدون دلیل به اردوها 

دعوت شده باشد.
لیبرو تیم ملی والیبال افزود: لژیونرهای 
ما نیز کم کم به تیم ملی می پیوندند و 
معروف،  سعید  چون  نفراتی  هم  الآن 
مجتبی میرزاجانپور و فرهاد قائمی به 
تیم برگشته اند. دو سه بازیکن دیگر هم 
هستند که پس از اتمام لیگ هایشان به 
اردوها می آیند و قطعاً با این اتفاق سطح 

تمرینات بالاتر می رود.
خیلی  بازیکنان  امسال  داد:  ادامه  او 
برگشته اند چون  ملی  تیم  به  سرحال 
باید  و  داریم  رو  را پیش  سال سختی 
المپیک حاضر  انتخابی  رقابت های  در 
شویم. هیچ پیش بینی از نتایج ندارم اما، 
همه تلاش خود را می کنیم تا تیم ملی 

به روی سکو برود.
حضرت پور در پاسخ به این سوال که آیا 
فکر می کند در ترکیب تیم ملی فیکس 
تلاش  تمرینات  در  کرد:  اظهار  باشد؟ 
خود را به همراه برادر عزیزم محمدرضا 
مؤذن انجام می دهیم و هدف همه ما 
ملی  تیم  برای  نتیجه  بهترین  کسب 

است.

برانکو ایوانکوویچ سرمربی پرسپولیس 
با صبر و حوصله به سوالات خبرنگاران 
کاظمی  شهید  ورزشگاه  در  حاضر 
پاسخ داد. سوالاتی در خصوص نرفتن 
درگیری  کنفرانس،  به  نویی  قلعه 
با  حساس  بازی  و  محمودزاده  با 
تراکتورسازی که چهارشنبه این هفته 

برگزار می شود.
و  گفت  این  در  را  برانکو  حرف های 
بخوانید:برخی  دقیقه ای  چند  گوی 

می خواستند دربی خراب شود
دربی دیشب یک بازی عالی بود و در 

فضای بسیار خوب برگزار شد. من قبل 
از هرچیز باید از هوادارانمان به خاطر 
حضور پرتعداد هوادارنمان تشکر کنم.

فضای بازی کاملا ورزشی و پرهیجان 
بود. از طرفی متاسفم برای آن دسته از 
هواداران پرسپولیس و سپاهان که در 
این بازی مصدوم شدند. به هرحال یک 
عده ای می خواستند این دربی زیبا را 

خراب کنند.
درست است که این بازی صفر-صفر 
شد اما موقعیت های خیلی زیادی در 
مسابقه به وجود آمد. فشار بازی خیلی 

زیاد بود اما کارهای قشنگ زیادی هم 
انجام شد. هم ما و هم سپاهان می 
در  ما  ولی  ببریم  را  بازی  خواستیم 
این بازی یک مقدار بیشتر از آن ها 
مسلط بودیم. بازی خوبی انجام دادیم 
و از لحاظ آماری تیم برتر زمین بودیم. 
این  بگویم  خواهم  می  که  موضوعی 
بدون گل  با وجود مساوی  که  است 
از این بازی بیشتر از بازی ذوب آهن 

راضی هستم.
ما در جام حذفی برای برد به اصفهان 
بازی  یک  کنم  می  فکر  و  رویم  می 

این  در  داشت)برانکو  خواهیم  جذاب 
صحنه در پاسخ به خبرنگاران که از 
او درباره برخی حرف های تهدیدآمیز 
در فضای مجازی و بخصوص مصاحبه 
سیاوش یزدانی که گفته بود در بازی 
جام حذفی اگر پرسپولیس به اصفهان 
بیاید خون به پا خواهد شد! لبخندی 
عجیب می زند و با غرور حرف هایش 
را ادامه می دهد( از همین الان این 
حرف ها من را لرزاند. من از الان دارم 
می لرزم و می ترسم از خانه ام بیرون 

بیایم!

حضرت پور:  والیبال سال سختی را در پیش دارد

برانکو: دارم از ترس می لرزم!

فراهم شود.
گذشته  سال  دوم  نیمه  بین  این  در 
برگزار  فدراسیون ها  از  برخی  انتخابات 
شد که می توان به قایقرانی، کاراته، جودو، 
ناشنوایان و سه گانه اشاره کرد. انتخابات 
ووشو نیز سال گذشته بعد از پایان دوره 
۴ ساله رئیس فدراسیون برگزار و علی نژاد 

در پست ریاست ابقا شد.

گوش  شکسته ها در انتظار انتخابات
با وجود برگزاری انتخابات فدراسیون های 
از فدراسیون های  مختلف، هنوز برخی 

مهم ورزشی از جمله والیبال و کشتی 
و  می شوند  اداره  رئیس  با  همچنان 
وزارت ورزش نیز فعلا برنامه ای برای این 

فدراسیون ها ندارد.
با رفتن رسول خادم از فدراسیون کشتی، 
عنوان  به  آذر   ۱۵ از  بنی تمیم  حمید 
ماه  چند  از  بعد  شد.  معرفی  سرپرست 
از  ثبت نام  زمان  ورزش  وزارت  بالاخره 
را  کشتی  فدراسیون  ریاست  نامزدهای 
اعلام کرد که این مهلت اواخر اسفندماه 
سال گذشته به پایان رسید و در نهایت 2۱ 
نفر برای ریاست فدراسیون نامزد شدند 
که شنیده می شود  است  حالی  در  این 
از این تعداد، ۱0 کاندیدا تایید صلاحیت 
نشده اند هرچند فدراسیون کشتی هنوز 
تایید  نامزدهای  اسامی  رسمی  طور  به 

صلاحیت را اعلام نکرده است.
از سوی دیگر با توجه به حضور بنی تمیم 
در انتخابات، برخی ها اعتقاد دارند که 
وزارت ورزش و جوانان برای حفظ عدالت 
در انتخابات سرپرست جدید معرفی کند 
را  انتخابات  پروسه  اتفاق،  این  قطعا  و 

پیچیده تر می کند. 

والیبال و 5 ماه سرپرستی داوری
فدراسیون هایی  از  یکی  نیز  والیبال 

با  اداره می شود.  با سرپرست  که  است 
بود،  بازنشسته  رفتن احمد ضیایی که 
سلطانی فر  مسعود  حکم  با  آذرماه   ۱٦
داوری  افشین  جوانان،  و  ورزش  وزیر 

سرپرستی فدراسیون را برعهده گرفت.
نزدیک به ۵ ماه از سرپرستی داوری در 
فدراسیون والیبال می گذرد و ملی پوشان 
کشورمان رقابت های مهمی را در آسیا و 
جهان پیش رو دارند، اما وزارت ورزش 
حتی زمان ثبت نام از نامزدها را نیز اعلام 
نکرده تا این فدراسیون همچنان بدون 

رئیس به کارش ادامه دهد.

وزنه برداری در پیچ و خم انتخاب 
سرپرست

هایی  فدراسیون  از  یکی  برداری  وزنه 
است که در پیچ و خم انتخابات قرارداد 
دارد. صندلی ریاست این رشته المپیکی 
بعد از دوران پرحاشیه با حسین رضازاده، 
۴ سال پیش به علی مرادی رسید تا او 
دوباره این پست را تصاحب کند اما بعد از 
گذشت ۴ سال، در دوره جدید انتخابات 
مرادی رقبای جدی و مهمی در انتخابات 
دارد و به نظر می رسد او برای تمدید 
به ۴  ریاست خود کار دشواری نسبت 

سال گذشه در پیش خواهد داشت.

ثبت نام از کاندیداهای ریاست فدراسیون 
وزنه برداری اسفندماه گذشته انجام شد 
و چندی پیش وزارت ورزش و جوانان 
اسامی ۹ کاندیدای تایید صلاحیت شده 
را به شرح زیر اعلام کرد: ۱- محمدرضا 
 -۳ انوشیروانی،  سجاد   -2 آخوندی، 
کوروش باقری، ۴- عبدالکریم پورکیان، 
الله  نصرت   -٦ رضازاده،  حسین   -۵
عابدینی، 7- شهرام عظیمی، 8- فرشاد 

غزالیان، ۹- علی مرادی
در میان کاندیداها حضور نفراتی چون 
حسین رضازاده، کوروش باقری و سجاد 
انوشیروانی که جملگی از قهرمانان بزرگ 
و بنام وزنه برداری محسوب می شوند و 
سابقه قهرمانی جهان و المپیک و ریاست 
را  ملی  تیم  سرمربیگری  و  فدراسیون 
دارند، ثابت می کند که برخلاف سایر 
انتخابات  ادوار گذشته  و  ها  فدراسیون 

داغی را در پیش داریم. 

ثبت نام  دلیل  بودن  تک کاندیدا 
مجدد از نامزدهای تنیس و چوگان؟

دوره ۴ ساله مجید شایسته در فدراسیون 
تنیس در تاریخ ۱8 آبان سال ۹7 به پایان 
رسید. وزارت ورزش در همان زمان زمان 
ثبت نام از نامزدها را اعلام کرد اما انتخابات 
این فدراسیون به دلیل تک کاندیدا بودن 
برگزار نشد. محمدرضا داورزنی در حاشیه 
مجمع انتخاباتی فدراسیون انجمن های 
ورزشی اعلام کرد ثبت نام از نامزدهای 

فدراسیون تنیس دوباره انجام می شود.

با وجود گذشت حدود ۴ ماه از اعلام این 
خبر توسط معاون وزیر، هیچ اتفاقی رخ 
نداد و این فدراسیون در حال حاضر با 
سرپرست اداره می شود. در حال حاضر 
مجید شایسته سرپرستی این فدراسیون 
را برعهده دارد و خود کاندیدای اصلی 
برای حضور در دوره جدید ریاست است 
اما از مدتها پیش اخباری شنیده می شود 
که وزارت ورزش و جوانان مایل به ادامه 

حضور شایسته در این سمت نیست.
چوگان نیز یکی از فدراسیون هایی است 
وزارت  نامزدها،  از  ثبت نام  وجود  با  که 
ثبت نام  است  قرار  کرد  اعلام  ورزش 
مجدد صورت گرفت. فدراسیون چوگان 
نیز در زمره فدراسیون های بلاتکلیف به 
شمار می شود. در حال حاضر یاشار بی غم 
سرپرستی این فدراسیون  را برعهده دارد.

با وجود اینکه انتخابات این فدراسیون ها 
برای  ورزش  وزارت  نشده،  برگزار  هنوز 
فدراسیون ورزش همگانی نیز سرپرست 
معرفی کرد تا این فدراسیون هم در صف 

انتظار برگزاری انتخابات قرار بگیرد.
شواهد حاکی از این است وزارت ورزش 
برنامه ای  رمضان  مبارک  ماه  پایان  تا 
برای برگزاری انتخابات ندارد و شنیده 
شده پس از پایان ماه مبارک، برگزاری 
انتخابات فدراسیون هایی که با سرپرست 
اداره می شوند، از سر گرفته خواهد شد. 
رزمی،  والیبال،  کشتی،  فدراسیون های 
وزنه برداری، تنیس، چوگان و همگانی 

منتظر برگزاری انتخابات هستند.

7 فدراسیون در انتظار برگزاری انتخابات

مدعیان به صف می شوند
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فرهنگی

مهرداد تیموری

از دردانه  یکی  پرواز  امروز سالروز 
های این کهن دیار اهورایی است. 
آسمان  به  آسمان  از  که  مردی 
رفت. مردی که زمین را یارای نگه 
داشنش نبود. مردی از جنس مهر 
و میهن دوستی برای ملت و ملکش 
و از جنس آتش و خشم برای خصم 

وطنش. 
با  شیرودی  قربان  اکبر  علی 
تمام سختی ها و شدائد و فقر و 
تا  کرد  مبارزه  زندگی  ناملایمات 
راهی به آسمان پیدا کند و وقتی به 
آسمان وطن رسید چونان گوهری 
سیقل خورده و تابناک بود که برای 
مردمش نور و گرما و امنیت آفریند 
و برای دشمنان این ملک و ملت 

آتش دوزخ.

پیر  شیدای  و  شیفته  جوانی  در 
غرور  نفس  که  چرا  شد،  جماران 
آفرین روح الله را در راستای آموزه 
های اسطوره ها و  الگوهای دینی 
و ملی اش می دید. انگار صدایی 
از درازای تاریخ و افسانه بود که از 
سیاوش تا حسین )ع( او را فرا می 
خواند تا یاری کند بزرگی از سلاله 
فاطمه )ع( را که مقدر بود این ملک 
دریوزگی  از  برساند.  بزرگی  به  را 
و  ملی  غرور  روزگار،  آن  حاکمان 

دینی اش را خدشه دار می دید.
مردمش  و  خود  در  اکبر  علی 
استعدادها و بزرگی ها می دید که 
انگار روح الله، آن را بسیار بیش از 
و پیش از او سال ها بود که می 
شناخت و دست یاری خواه بسوی 
ملتش دراز کرده بود تا یاری اش 
کنند در این مسیر افتخار دینی و 

ملی.
انگار  که  شیرودی  اکبر  علی   
روح  صدای  در  را  درونش  ندای 
پروازی  کرد.  پرواز  بود  یافته  الله 
سیمرغ گون از البرز تا همه ایران. 
چونان چمروش بر سر فتنه گران 

و دشمنان بیرون و درون به پرواز 
در می آمد تا آنان را چون دانه از 

زمین برچیند.
سرباز روح الله شده بود  تا آرزوهای 
این  برای  را  ملت  و یک  الله  روح 
ملک بر آورده کند اما نا اهلان و 
در  هم  ملت  این  از  داران  کینه 

کمین بودند.
آمد  پیش  کردستان  غائله  وقتی 
به طمع  تجزیه طلب  و حرامیان 
دریدن این خاک و مردمش دندان 
نشان دادند هم او بود که در کنار 
سربازان روح الله، مامور اجرای آتش 
خشم یک ملت بر سر آنان شد و 
چنان این جانوران را در هم کوبید 
که حتی از ملک الموت هم سریع 

تر آنان را با آتش دوزخ اشنا کرد.
بعثی  حرامیان  که  ای  زمانه  در 
از  بیشه  این  که  کردند  گمان 
شیر تهی شده و به طمع چپاول 
دزدانه به حریم مقدس این خاک 
که  که  بود  او  هم  کردند،  تعرض 
سوار بر پرنده آهنینش این گمان 
را بر سرشان آوار کرد تا دشمنان 
بدانند نه تنها این بیشه از شیر تهی 

نشده بلکه برای شکار لاشخورها و 
شغال ها، عقاب هایی تیز چنگال 

هم  دارد.
حامی  اسمانها  در  الله  روح  سرباز 
و مدافع خاک و ناموس و غرور و 
با جولان  و  بود  ملت  یک  عیرت 
سیمرغ گونش سایه امنیت را بر 

سر مردم می کشید  و تاریکی و 
وحشت مرگ را بر خصم این ملک.
او  بود؛  رفتن شده  وقت  دیگر  اما 
آنقدر پر کشیده بود که دیگر مرغ 
باغ ملکوت بود، مگر می شود مرغ 
گیرد؟  ارام  زمین  در  ملکوت  باغ 

دیگر وقت آخرین پر کشیدن بود.

پر کشید تا جاودانه شود. پر کشید 
تا تکثیر شود. پر کشید تا این دیار 
اساطیری، اسطوره ای جدید بیابد. 
رفت تا هزاران شود برای این وطن 

آسمانی.
رفت تا بمانیم و می مانیم بر آنچه او 

برای حفظش عهد بسته بود.

به مناسبت سالروز شهادت خلبان »علی اکبر شیرودی«؛

پرواز از آسمان 

در حالی که هنوز سازمان سینمایی 
یا  متخلف  درباره  دقیقی  توضیح 
نسخه  انتشار  احتمالی  متخلفان 
اصلاح نشده و بدون مجوز »رحمان 
۱۴00« ارائه نداده و موضعگیری 
اخیر وزیر ارشاد هم نوری بر 
اتاق تاریک این ماجرا نتاباند، 
تهیه  اظهارات  نخستین 
کننده فیلم، قضیه را تا 
سینما  دو  تخلف  حد 

تقلیل داده است!
دو  از  بیش  گذشت  با 
آمدن  پایین  از  هفته 
 »۱۴00 »رحمان  فیلم 
منوچهر  کارگردانی  به 
کنندگی  تهیه  و  هادی 
وجود  با  سرتیپی،  علی 
تاکید محمدرضا فرجی، مدیرکل 
سینمای حرفه ای مبنی بر تخلف 
نسخه های  نمایش  در  سازندگان 
سرانجام  همچنان  مجوز،  بدون 
مشخص  پرونده  این  به  رسیدگی 

نیست.
در  سندی  تازگی  به  آنکه  جالب 
منتشر  مجازی  فضای 
آن  از  نشان  که  شده 
دارد شخص مدیرکل 
در  حرفه ای  سینمای 
فروردین  هفتم  تاریخ 
نامه ای  در  امسال 

»رحمان  تهیه کننده  به  خطاب 
موارد  نمایش  به  اشاره  با   »۱۴00
اصلاحی در سینماهای اکران کننده 
فیلم، از او خواسته این روند متوقف 
سربرگ  با  که  نامه  این  در  شود. 
سازمان امور سمعی و بصری، تاریخ، 
محمدرضا  امضای  و  پرونده  شماره 
فرجی منتشر شده، از تهیه کننده 
خواسته شده سریعاً در این باره اقدام 
کند. در بخشی از این نامه آمده: »با 
در  دریافتی  گزارش های  به  توجه 
مدت  در  تغییرات  انجام  خصوص 
پروانه  در  ذکر شده  و  قانونی  زمان 
»رحمان  سینمایی  فیلم  نمایش 
مفاد  ننمودن  رعایت  و   »۱۴00
ماده فوق الذکر )ماده ۱8 آیین نامه 
اسلاید،  فیلم،  نمایش  بر  نظارت 
ویدئو و صدور پروانه نمایش آنها( در 
هنگام پخش در سینماهای کشور 
به ویژه سینماهای متعلق به حوزه 
کس  هر  دارد  صراحت  که  هنری، 
در موقع نمایش فیلم خودسرانه به 
و  الحاق  یا  فیلم  از  قسمتی  حذف 
در  که  فیلم  از  افزودن صحنه هایی 
مراجع  از طرف  پروانه  موقع صدور 
ذیصلاح حذف شده اقدام نماید و یا 
نسخه هایی از فیلم را در موقع صدور 
پروانه نمایش از متن فیلم خارج کرده 
و این صحنه ها را بعد از صدور پروانه 
به متن فیلم اضافه کند و یا به طور 

کلی اشخاصی به نحوی از انحاء در 
اجرای مقررات این آیین نامه تخلف 
نمایند، گذشته از اینکه برای تخلف 
در هر مورد به موجب قوانین جاری 
مملکتی مجازات می شوند، در مرحله 
در صورت  فیلم  نمایش  پروانه  اول 
تخلف علاوه بر مجازات قانونی، پروانه 
کسب متقاضی و نمایش دهنده فیلم 

و اسلاید لغو خواهد شد.«
نامه که شنیده می شود یکی  این 
از تبعات احتمالی افشای آن، عزل 
تا  باشد،  سینمایی  مدیران  از  یکی 
این اقدام، به عنوان واکنشی از سوی 
سینمایی  سازمان  و  ارشاد  وزارت 
در جهت برخورد سازمانی با تخلف 
و  عمومی  افکار  نزد  گرفته  صورت 
رسانه ها تلقی شود، در فضای مجازی 

دست به دست می چرخد.
درباره  توضیحی  هنوز  حال  این  با 
چگونگی برخورد با عوامل فیلم که 
در این باره مقصر بوده اند ارائه نشده 
فیلم  بانی  است.تلاش های خبرنگار 
نیز برای تماس با مدیرکل سینمای 
این  در  توضیح  دریافت  و  حرفه ای 
برخی  آنکه  جالب  ماند.  ناکام  باره 
توضیح  ارائه  جای  به  سازندگان  از 
روشن در این باره، تخلف خود را با 
تلاش برای پنهان شدن پشت واژه 

»توقیف«، عادی سازی می کنند.
علی  که  است  حالی  در  این 
سرتیپی تهیه کننده و پخش کننده 
اذعان  به  که  فیلم»رحمان۱۴00« 
از تماشاگران دارای برخی  بسیاری 
غیراخلاقی  مضامین  و  صحنه ها 
بوده، امروز در گفت و گو با یکی از 
سایت ها، تنها مقصر این ماجرا را دو 

سینما اعلام کرده است!

که  »رحمان۱۴00«  تهیه کننده 
توضیح  ارایه  از  اخیر  طی دو هفته 
سکوت  و  خودداری  باره  این  در 
پیشه کرده بود، مشکل ایجاد شده 
را به نوعی »نتیجه رویه سنتی در 
به  و  دانسته  )!؟(  فیلم ها«  پخش 
ایلنا گفته:»فیلم رحمان ۱۴00 در 
از  ۱۴0 سینما روی پرده رفت که 
این میان تنها دو سینما هارد اصلاح 
نشده را به اشتباه روی پرده فرستادند 
و همین دو مورد علت توقیف فیلم 
شد«. او همچنین در ادامه راه حل 
را در »شیوه جدید به جای استفاده 
از هارد اکسترنال و حافظه خارجی 
از بستر اینترنت برای انتقال فیلم ها 
به سالن های سینما« ذکر کرده که 
»پخش کننده از داخل دفتر، فیلم را 
در اختیار سالن سینما قرار می دهد«! 
اما در هیچ جای صحبت های او نه 
نشانی از پوزش از تماشاگران دیده 
درباره  تاسف  اظهار  نه  و  می شود 
تخلف صورت گرفته به میان آمده و 

نه روشنگری خاصی صورت گرفته!
مدیران  قانونی  حرکت  به  اعتنا  با 
اکران  از  جلوگیری  در  سینمایی 
»رحمان  فیلم  مجوز  بدون  نسخه 
به  اقدام  این  حال  این  با   ،»۱۴00
بوده که در  رفتاری  نظر ساده ترین 
قبال این جرم محرز صورت گرفته و 
افکار عمومی و رسانه ها هنوز خواهان 
برخورد  و  اصلی  متخلفان  معرفی 

صریح و محکم با آنان هستند.
وجود  اثبات  ضمن  که  برخوردی 
تخلفات  چنین  با  مواجه  در  قانون 
آشکاری، می تواند در آینده از تکیه 
زدن »متهم« به جای »مدعی« نیز 

پیشگیری کند.

مقصر ماجرای »رحمان 1400« به روایت تهیه کننده:

اشتباه دو سینما بود!
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

7 اقتصادی

بازاریابی  یا  همهمه ای  بازاریابی 
 ،Buzz Marketing تحریکی یا
اصطلاحی است که در استراتژی 
بازاریابی ویروسی مورد استفاده قرار 
می گیرد. پیش از آن که به معرفی 
جالب  بپردازیم،  متد  این  دقیق 
است بدانید که بازاریابی ویروسی 
اغلب به صورت مجازی و از طریق 
شبکه های اجتماعی محبوب و یا 
حتی ایمیل انجام می شود. در واقع 
از این روش برای افزایش تصاعدی 
آگاهی مردمی نسبت به یک برند 
خاص بهره برداری خواهد شد و به 
همین علت آن را “ویروسی” می 
نامند. بدین ترتیب بازاریابی همهمه 
را نیز می توان زیرمجموعه ای از 
آورد.  شمار  به  ویروسی  بازاریابی 
این مدل از بازاریابی به استراتژی 
هایی اشاره دارد که قادر به جلب 
و  مشتریان  برابری  چندین  نظر 
برند  اصلی  پیام  بر  تاثیرگذاری 
بازاریابی  کمک  به  بود.  خواهند 
همهمه ای، نام تجاری، محصول و 
یا خدمت مذکور به گونه ای کاملا 
و  کننده  سرگرم  انگیز،  هیجان 

شاخص ارائه می شود.
هر فرد به طور متوسط روزانه حدود 
مشاهده  را  تبلیغاتی  پیام   ۵000
می کند که تنها شمار کمی از این 
پیام ها قادر به جلب نظر مخاطبان 
از طریق توجه آنها،  و درآمدزایی 
نیز  همهمه ای  بازاریابی  هستند. 
به  واقع  در  دارد.  مشابه  هدفی 
واسطه این استراتژی، مخاطب را با 
قدرت ۱00 برابر و یا حتی ۱000 
برابر بیشتر از پیام های تبلیغاتی 
مذکور بمباران خواهید کرد! البته 
چنین موفقیتی را مدیون دوستان 
خانواده،  اعضای  موردنظر،  فرد 
رسانه های اجتماعی، وبلاگ ها و 

کانال های خبری خواهید بود.
از  قبل  از  ای  همهمه  بازاریابی 
وجود  هم  اینترت  شدن  فراگیر 
که  حاضر  عصر  در  ولی  داشت. 
اینترنت بسیار فراگیر شده بسیار 
استفاده  آن  از  توان  می  راحت تر 

ما  یا خدمات  اگر محصول  نمود. 
بصورت  بازاریابی  نباشد  خوب 
منفی ایجاد می گردد و همانطور 
که بصورت دهان به دهان محصول 
ما پخش می شود، حال اشکالات 
و بدی های محصول ما دهان به 

دهان گردش پیدا می کند.
بهترین روش برای بازاریابی همهمه 
ای درگیر کردن افرادی که منافع 
خودشان هم در این محصول می 
باشد، است و ما باید این افراد را 
شناسایی نمائیم و هم آنها و هم 

خودمان سود ببریم.
تنها  نه  همهمه ای  بازاریابی  متد 
زیرمجموعه ای از بازاریابی ویروسی 
است، بلکه در دسته بازاریابی “فرد 
به فرد” نیز قرار می گیرد. در روش 
که  فردی  فرد،  به  فرد  بازاریابی 
یا  تجربه استفاده از محصولات و 
خدمات یک کسب و کار را دارد 
به  است،  بوده  راضی  از آن هم  و 
رضایت  شفاهی  یا  کتبی  صورت 
انتقال  دیگران  به  را  خود  مندی 
می دهد و به نوعی برای مجموعه 
مورد نظر تبلیغ رایگان می کند. اما 
برای آن که بتوان به درک کاملی 
یافت،  Buzz دست  استراتژی  از 
آشنایی با معنای این واژه اهمیت 
همهمه،  یا   Buzz دارد.  زیادی 
آن  حاصل  که  است  محرکی 
بازاریابی فرد به فرد خواهد بود. این 
محرک می تواند یک ایده، عبارت، 
شعار، لوگو و یا هر فرم دیگری از 
در  را  مخاطب  که  باشد  تبلیغات 
مسیر گفت و گو پیرامون محصول 
و یا خدمتی خاص ترغیب می کند. 
در واقع Buzz آغازگر بحث خواهد 
بود، حال در قالب داستانی شگفت 
انگیز و یا ایده ای بکر که افراد مایل 

به اشتراک گذاری آن هستند.
هنگامی که یک صاحب کسب و 
کار از بازاریابی همهمه ای به عنوان 
یک استراتژی برای ترویج محصول 
خود بهره می گیرد، اساساً با تکیه 
بر فروش محصول از طریق رویکرد 
او  به دهان عمل می کند.  دهان 
ارائه ی محصول  ممکن است در 
با مخاطبین حرفه ای که شخصاً 
می شناسد تعامل ایجاد کند و یا 
در  فرد  به  منحصر  های  داستان 
ایجاد  خدمت  یا  محصول  مورد 
ارزش  مردم  که  هنگامی  کند. 
محصول را درک کنند و آن را در 
جهت رفع نیازهای خود ببینند، به 
دلیل شور و هیجان و یا رضایت 
را  محصول  خودکار  بطور  خود، 
ترویج می کنند و در مورد آن با 

یکی  کنند.  می  صحبت  دیگران 
می  که  هایی  مثال  بزرگترین  از 
 BUZZ Marketing توان در مورد
مطرح کرد داستان هری پاتر است. 
شاید در سال های اخیر، داستان 
است  مثالی  قویترین  پاتر  هری 
بازاریابی همهمه  استراتژی  از  که 
ای برای بر سر زبان انداختن خود 

استفاده کرده است.
یکی از مزایای استفاده از بازاریابی 
ویروسی  بازاریابی  و  ای  همهمه 
آنلاین این است که اثرات را می 
توان به راحتی در وبلاگ ها، انجمن 
ها، و شبکه های اجتماعی دید. و 
این نظارت بر BUZZ نامیده می 
شود. این سرویس همچنین اجازه 
می دهد تا یک شرکت متوجه شود 
بازاریابی  کمپین  گسترش  برای 
ویروسی خود باید سخت تر تلاش 
کند. همچنین مشاهده ی اینکه 
ابتلا  مستعد  بیشتر  جوامع  کدام 
به انواع خاصی از بازاریابی ویروسی 
به یک شرکت  تواند  هستند می 
برای راه اندازی کمپین های مؤثرتر 

در آینده کمک کند.

عملکرد بازاریابی همهمه ای به 
چه شکل است؟

که  آمده  پیش  برایتان  بار  چند 
آن  از  و  اید  رفته  رستورانی  به 
لذت برده اید و برای خانواده و یا 
دوستانتان تعریف کرده اید؟ شاید 
و احتمالاً برای شما سودی نداشته 
باشد ولی بطور ناخودآگاه شما به 
بازاریابی همهمه ای پرداخته اید. 
چند بار برایتتان پیش آمده فیلمی 
دیده باشید و به دوستان خود هم 
گفته باشید که حتماً فیلم را ببیند 
و یا برایش تعریف کرده باشید. این 
هم نوعی دیگر از بازاریابی همهمه 
ای می باشد، در صورتی که برای ما 

سودی نخواهد داشت.
در ادامه این نوشتار و برای درک 
 Buzz راحت تر موضوع از اصطلاح
با عنوان محرک یاد خواهیم کرد. 
یک  توسط  اولیه  محرک  چنانچه 
)سلبریتی ها:  سرشناس  چهره 
مانند بازیگران، نویسندگان، رهبران 
معروف  شخص  هر  یا  و  مطرح 
به  تاثیری  شود،  منتشر  دیگری( 
مراتب بیشتر خواهد داشت. از این 
رو متد مذکور از هر نظر با استراتژی 
های بازاریابی سنتی متفاوت بوده و 
نمی توان آنها را جایگزین یکدیگر 
که  است  آن  مانند  درست  کرد. 
را  قدرتمند  اسلحه  یک  ماشه 
بکشید. نتیجه اغلب در قالب یکی 

از اشکال زیر ظاهر می شود:
- بازاریابی فرد به فرد: این مسیر 
بازاریابی  از  استفاده  نتیجه  در 
وابسته  بازاریابی  یا  همهمه ای 
شود.  می  آغاز  محرک،  به 
خوبی  به  نظر  مد  محرک  اگر 
آن  موفقیت  شود،  ریزی  برنامه 
و  رضایت  انگیزه،  افزایش  در 
همچنین اثرگذاری بر مخاطبان 
به منظور هدف گیری کسب و 
کار مربوطه بسیار بالا خواهد بود. 
زمان  مدت  ظرف  ترتیب  بدین 
کوتاهی پیام مطلوب به صورت 
کاملا داوطلبانه میان هزاران هزار 

نفر انتشار می یابد.
- ترس از گم شدن: امروزه کمتر 
کسی را خواهید یافت که با دنیای 
تکنولوژی و شبکه های اجتماعی 
بیگانه باشد. این حقیقت امتیازی 
کار مختلف  و  برای کسب  بزرگ 
واقع قطع  محسوب می شود. در 
ارتباط با فضای اینترنت همراه با 
نوعی استرس شدید خواهد بود و 
اغلب افراد جامعه از تجربه چنین 
احساسی دوری می کنند. درست 
محیطی  در  که  است  آن  مانند 
ناشناخته گم شوند! چنین مسئله 
ای کار را برای بازاریابی وابسته به 
محرک آسان تر خواهد کرد، زیرا 
رسانه های اجتماعی همانند یک 
کاتالیزور عمل کرده و انتشار پیام 

منتخب را سرعت می بخشند.
 :Baader-Meinhof پدیده   -
این پدیده وضعیتی است که فرد 
در آن با یک کلمه، اسم و یا محرک 
نا آشنا رو به رو می شود. جالب آن 
است که در ادامه؛ این مواجهه به 
کرات و در موقعیت های متفاوت 
سریع  انتشار  شد.  خواهد  تکرار 
موضوع از مشخصه های اصلی این 
پدیده است. به گونه ای که فرد با 
خود می گوید: “به تازگی در این 
مورد مطالب مختلفی شنیده ام و 
در حال حاضر همه از آن صحبت 
می کنند!”. بازاریابی همهمه ای نیز 
Baader- ارتباط عمیقی با پدیده

Meinhof دارد. در واقع از راه های 
مختلفی مخاطب را به لمس پدیده 
این  از  و  کرده  نزدیک  برده  نام 
طریق محرک مورد نظر تا ابد در 

ذهن وی نقش خواهد بست.

محرک  یا   Buzz یک  چگونه 
قدرتمند ایجاد کنیم؟

همهمه ای  بازاریابی  شما  نظر  به 
حدودا  است؟  ارزشمند  متدی 
کنندگان  مصرف  از  درصد   8۳

به تبلیغاتی که از جانب دوستان، 
های  رسانه  و  خانواده  آشنایان، 
اجتماعی دریافت می کنند، اعتماد 
خواهند کرد. با توجه به این آمار آیا 
ممکن است که بازاریابی وابسته به 

محرک اهمیتی نداشته باشد؟!
بر  بر مخاطبان و کمتر  بیشتر   -
اگر  حتی  کنید:  تمرکز  محصول 
برند کسب و کار شما و یا محصولی 
که ارائه می کنید در مرکز توجه هم 
باشد، مخاطبان تاثیر مهم تری بر 
ایجاد محرک در اطراف آن خواهند 
داشت. تنها راه موفقیت در ساخت 
یک Buzz قوی، اختصاص تمامی 
ارتباطی  های  استراتژی  و  منابع 
تیم بازاریابی بر نیازها، خواسته ها. 
علایق و منافع اعضا تشکیل دهنده 

بازار هدف خواهد بود.
نفوذی  بازاریابی  از   -
 )Influence Marketing(
یک  موضوع  این  کنید:  استفاده 
واقعیت اثبات شده است که مردم 
از  به چهره های سرشناس بیش 
هر روش تبلیغاتی دیگری اعتماد 
خواهند داشت. از این رو همکاری 
با اشخاص معروف و به ویژه آنهایی 
که حیطه کاری مشترکی با بازار 
دارند،  شما  کار  و  کسب  هدف 
متدی کاملا هوشمندانه محسوب 

می شود.
استفاده کنید:  از اصل کمیابی   -
اصل کمیابی نوعی کمبود القا شده 
توسط برندی خاص است که باعث 
عدم تقارن میان تقاضا و عرضه یک 
نه  پدیده  این  می شود.  محصول 
تنها تقاضا را افزایش می دهد، بلکه 
به ایجاد محرک یا Buzz پیرامون 
محصول مورد نظر نیز کمک می 
کند. از جمله معمول ترین تکنیک 
به  توان  می  اصل  این  در  مطرح 

زمان بندی  با  ویژه  پیشنهادات 
محدود اشاره کرد.

- بر تاثیرات شبکه تمرکز کنید: 
به شرایطی اطلاق می  اثر شبکه 
کالا  ارزش یک  آن  شود که طی 
و یا خدمت در اثر استفاده توسط 
تعداد بیشتری از مشتریان، افزایش 
می یابد. بدین ترتیب تلاش برای 
این  از  قوی  محرک  یک  ایجاد 
طریق، اغلب با اثرگذاری مطلوبی 
که  شبکه  اثر  بود.  خواهد  همراه 
بیشتر در فضای مجازی و رسانه 
شود،  می  تقویت  اجتماعی  های 
خود زیرمجموعه از یک Buzz به 
شمار خواهد رفت. به عنوان مثال 
پیام  از  که  کاربرانی  تعداد  هرچه 
کنند  استفاده می  واتساپ  رسان 
بیشتر باشد، ارزش آن بالاتر رفته 
مخاطبان  آمیز  موفقیت  جذب  و 
جدید نیز برای خود کمپانی آسان 

تر خواهد بود.

در  موثر  های  استراتژی  سایر 
بازاریابی همهمه ای

هایی  روش  فوق،  موارد  بر  علاوه 
دیگری نیز برای ایجاد یک محرک 
که  داشت  خواهد  وجود  مناسب 

برخی از آنها عبارتند از:
طریق  از  پارتیزانی  بازاریابی   -
و  نامتعارف  نامنظم،  تاکتیکهای 

خلاقانه بدون نیاز به هزینه زیاد.
- تابو شکنی

- شوخ طبعی
- انتشار اسرار و یا شایعات مثبت 

و منفی
- تبلیغات غیر منتظره )به عنوان مثال 
یک شرکت تولیدکننده آب میوه که 
از مقادیر بالای قند نیز استفاده می 
کند، تبلیغاتی با محوریت مبارزه با 

چاقی ارائه می دهد(

چگونه یک Buzz یا محرک قدرتمند ایجاد کنیم؟ 

»تسخیر قلب مشتریان« با استراتژی بازاریابی
 همهمه ای یا بازاریابی تحریکی
عملکرد بازاریابی همهمه ای به چه شکل است

علی قوامی

مدرس دانشگاه، مشاور تجاری و 
تحلیل گر بازار
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باز هم یک روز تلخ برای فوتبال ایران 
رقم خود ولی باز هم خبری از مقصر 

اصلی نیست.
دیدار حساس پرسپولیس وسپاهان 
عصر جمعه بدون اینکه توپی از خط 
دروازه ها عبور کند به پایان رسید و 
هر دو تیم با کسب یک امتیاز میدان 
آزادی را ترک کردند ولی از قرار معلوم 
جنگ اصلی این مسابقه در سکوهای 

ورزشگاه آزادی بود جایی که بیش 
از 2۵0 مصدوم و یک کشته به جا 

گذشت.
به راستی به مقصر اصلی این اتفاقات 
چه کسی است؟آیا کسی از مسئولان 
برگزاری مسابقات اشتباه خود را برای 
اسکان تماشاگران حریف می پذیرد؟

جدال این دو تیم از هفته ها قبل 
اوج  در  باید  چرا  بود  مشخص 
مهمان  تیم  هواداران  بی سلیقگی، 
داده  اسکان  ورزشگاه  از  بخشی  در 
حریف  هواداران  اشراف  که  شوند 
موضوعی  است.  زیاد  بسیار  آنها  به 
و  سپاهان  دیدار  در  مشخصاً  که 
پرسپولیس کلید آغاز درگیری های 

خونین شد.
چندید  شاهد  ساله  هر  متاسفانه 
اتفاقات تلخ در فوتبال ایران هستیم 
و متاسفانه برنامه ریزی دقیقی برای 
برگزاری منظم یک فوتبال نمی شود.

برخورد با عوامل بی انضباطی
کمیته  رئیس  ارتباط   همیت  در 
با  داد  وعده  فدراسیون  انضباطی 
عوامل بی انضباطی در بازی دیروز 

پرسپولیس و سپاهان برخوردشود.
اسماعیل حسن زاده، گفت: منتظریم 
مسابقه  رسمی  مقامات  گزارش  تا 
به ما برسد. ناظران انضباطی که در 
ورزشگاه بودند، جزئیات اتفاقاتی که 
مربوط به رفتار عوامل و تماشاگران 

هر دو تیم می شود را منعکس کردند 
و قطعا پس از وصول گزارش با رعایت 
فرصت  اولین  در  دفاع  حق  مهلت 

ممکن رسیدگی خواهیم کرد. 
وی ادامه داد:از اینکه رفتار های غیر 
از  قبل  تماشاگران  برخی  ورزشی 
شروع، در حین و حتی بعد از مسابقه 
زشت و ناپسند بوده و در شان مسابقه 
بزرگی که به طور مستقیم در معرض 
تلویزیونی  تماشاگر  میلیون ها  دید 
قرار گرفته، مسلما این پرونده را به 
دقت بررسی خواهیم کرد و، چون 
رفتار ها سلامتی  این  از  بخشی  در 
خطر  به  ورزشگاه  در  حاضرین 
افتاده، تا جایی که قانون اجازه دهد، 

سختگیرانه برخورد خواهیم کرد.
مدیریت ناصحیح مدیران فوتبال ایران
حسن  آقای  است  این  سوال  حال 
توانایی  که  مسئولانی  تکلیف  زاده 
برگزاری یک مسابقه فوتبال را ندارند 
فوتبال  مدیران  چرا  شود؟  می  چه 
ایران که سالیان سال است که در 
رأس مدیریت اجرایی فوتبال ایران 
حضور دارند و تجربه زیادی از چنین 

دیدارهایی را داشته اند اجازه داده اند بار 
دیگر چنین اتفاقات شومی در فوتبال 

ایران تکرار شود؟
و  درگیری ها  گفت  باید  پایان  در 
حاشیه های تبریز و تهران و مجروح 
شدن بیش از 2۵0 تماشاگر و فوت 
تکراری  و  تلخ  هوادار، حکایت  یک 
است که ریشه در مدیریت ناصحیح 

مدیران فوتبال ایران دارد. 

حکایتی تلخ از اوج بی سلیقگی؛

شعارهای بی پایان و پرتاب های تمام نشدنی

پرسپولیس  تیم  پیشین  مربی 
دو  فنی  عملکرد  از  انتقاد  ضمن 
تیم سپاهان و پرسپولیس گفت: 
درگیری های فیزیکی حرف اول را 
در بازی امشب زد و بدترین بازی 

پرسپولیس را دیدم!
خصوص  در  ابراهیمی  ناصر 
و  پرسپولیس  گل  بدون  تساوی 
از  یکی  گفت:  اصفهان  سپاهان 
بدترین بازی های چندسال اخیر 
در  را دیدم که اصلاً  پرسپولیس 
حد و اندازه های این تیم نبود. تنها 
۱۵ دقیقه ابتدایی بازی خوب بود 
نداشت  لزومی  آن  از  وگرنه پس 
تلویزیون را هم روشن نگه داشت!

سرمربی پیشین پرسپولیس افزود: 
من در ورزشگاه نبودم اما عکس 
هایی را دیدم که تأسف آور است. 
و  داشتند  با هم جنگ  هواداران 

این رفتار خیلی بدی بود. بارسلونا 
خوانی  کری  در  مادرید  رئال  و 
فوتبالی همتا ندارند اما تماشاگران 
صندلی  بازی  طول  در  تیم  دو 
نمی شکنند و سر و صورت کسی 

خونریزی نمی کند.
وی درباره کیفیت فنی بازیکنان 
نکته  داشت: هیچ  اظهار  تیم  دو 
بارزی برای بحث تاکتیکی نداشت. 
در نیم ساعت آخر بازی فقط دعوا 
و درگیری فیزیکی شاهد بودیم. 
چنین فوتبالی در شأن تیم های 

مدعی قهرمانی نیست.
به  اعتراضات  درباره  ابراهیمی 
نیز صحبت کرد و گفت:  داوری 
اصلاً متوجه نمی شوم دلیل چنین 
رفتارهایی چیست. این تهدیدها 
سمت  دلیل  چه  به  توهین ها  و 
داور است. نباید کار به تهدید و 

توهین های تند بکشد. بازی اصلًا 
خوبی نبود و درگیری حرف اول را 
می زد. هیچ کدام از دو تیم زورشان 
به همدیگر نرسید که پیروز شوند 
آن وقت نباید داور را محکوم کرد. 
درک نمی کنم چرا کاپیتان های هر 
تیمی سمت داور هجوم می آورند. 
آنها به ساده ترین تصمیمات داور 

هم اعتراض می کنند.
بالای  شانس  از  پایان  در  وی 
قهرمانی پرسپولیس در لیگ برتر 
گفت و اذعان داشت: پرسپولیس 
تقریباً قهرمان لیگ برتر شده است 
سومین  برای  را  خودش  باید  و 
این  کند.  آماده  متوالی  قهرمانی 
استحقاق  فصل  طول  در  تیم 
قهرمانی را داشت اما باید در بازی 
با سپاهان نیز تاکتیک خودش را 

دیکته می کرد.

لزومی نداشت تلویزیون روشن بماند!

ناصر ابراهیمی: بدترین بازی پرسپولیس را دیدم

1 - بازی تاج با تخت
از  خبری  و  رسید  هم  اردیبهشت 
سرمربی تیم ملی نشد. حالا وعده 
نیمه برج را میدهند. ثابت شده، حد 
سلف  و  حاضر  فدراسیون  از  اینکه 
انتظار شفافیت عملکرد  مرحومش 
میل  به سمت صفر  باشیم،  داشته 
میکند. خودشان میبرند و میدوزند 
و ناگهان قبایی بر تن فوتبال ایران 
معلوم  بعد  چندی  که  میپوشانند 
میشود، که یا پارچه اش آب میرود، 
یا درزش خوب دوخته نشده و در 
آستانه پارگی است. در نهایت، تخت 

سرمربیگری تیم ملی ایران، همچنان 
ره  از  سوار  تک  آن  جلوس  منتظر 
رسیده ای است که بناست ما را به 
آرزوهایمان برساند. تاببینیم بازی تاج 
با این تخت به کجا خواهد انجامید. 

امیدوارم فیل، موش نزاید

۲- عادل پنهان
فردوسی پور کجاست؟ جلوی در ۹0 
که تیغه کشیدند، انگار او هم به کل از 
منظر ملت محو شده است.جوری که 
انگار خودش اینگونه میخواهد. طوری 
که تاحتی در مواجهه با هوادارانش 

از آنها میخواهد که به نفعش شعار 
ندهند و »گرفتاریهای« او را افزون 
نکنند )نقل به مضمون(. در روز و 
شبهایی که فوتبال ایران سرشار از 
سوژه های ۹0 پسند است و دست 
چه  او  سکوت  کوتاه،  از ۹0  عادل 
معنایی دارد؟ آیا مذاکراتی در جریان 
است؟ یا اتفاقاتی پس پرده اتاقهای 
تصمیم سازی رخ داده که سکوت 
مطلوب،  نتیجه  به  تا حصول  را  او 
میطلبد؟ همین یکی دو ماه کافی بود 
تا فاصله او با جانشینانش توی چشم 
بزند. شاید اینبار سکوت فردوسی پور 

از رضایت باشد.

3- سرم برود، حرفم
نخواهد رفت

برای  خوبی  نمونه  فتاحی  سعید 

مطالعه مدیریتی است. به اتومبیلی 
میماند که چه در کوچه ٦ متری 
و چه در لاین سبقت یک اتوبان، با 
یک سرعت ثابت میراند. او را گذاشته 
برنامه  بنویس  میرزا  اند در جایگاه 
مسابقات لیگ برتر. اما برایش فرقی 
نمیکند که زمان داشته باشد یا نه. در 
هرحال به شیوه دوران تنگی وقت، 
ملی  تیم  زمانی  میکند. یک  عمل 
داشتیم که یکهو دلش میخواست 
برود اردو. یا مسابقات مهم ملی بود 
که فرایند آماده سازی تیم ملی را 
میطلبید. آن موقع، میرزا سعید خان 
پشت این اضطرار سنگر میگرفت و 
یک تعهد هم اول فصل از باشگاهها 
میگرفت تا به وقتش بگوید »همینه 
اما، در حالی که  که هست«. حالا 
مسابقات خاصی جز باشگاهی نداریم 

و اساسا تیم ملی برای برنامه ریزی 
که  اند  مانده  همه  نیست،  موجود 
حضرت ایشان چه اصراری دارد که 
مسابقات را بدون تاخیر حتی یک 
هفته ای به سرانجام برساند؟ نتیجه 
اش میشود خستگی مفرط تیمهایی 
که در چند جبهه رقابت میکنند و 
از قضا جبهه آسیایی شان اهمیتی 
کمتر از مسابقات ملی ندارد. ولی چه 
باک؟ حرف سعید فتاحی مهم است 

و برنامه منجمدش. باقی، بقایشان...

۴- زکام انضباطی
حال و وضع انضباطی فوتبال ایران، 
مثل آدم سرما خورده ای است که 
ویروس در تنش جا خوش کرده و 
اما آنچه که این  خیال رفتن ندارد. 
سمت  به  را  شونده  درمان  بیماری 

از  تاثیر  بی  میبرد،  پیش  لاعلاجی 
انضباطی  کمیته  سرد  و  گرم  رفتار 
نیست. گاهی چنان داغ میکند که 
با یک خط گزارش و دو تا مصاحبه، 
طومار یک بازیکن یا باشگاه را درهم  
میپیچد و گاهی چنان یخ میزند که 
کمترین حرکتی را منوط به بیشترین 
اسناد و مدارک میکند که تا آن اسناد 
برسند و بررسی! شوند و نسخه شان 
پیچیده شود، هر شان و جایگاه اجرای 
اثرگذاری  و  رفته  میان  از  حکمی، 
احکام به حداقل ممکن میرسد. البته 
که در این میان نقش توصیه و مراعات 
و مصلحت اندیشی!!! همیشه جایگاه 
ویژه خود را داشته و همچنان حفظ 
خواهد کرد. اما ته داستان این شیوه 
کنش انضباطی، باقی ماندن ویروس 
تخلف در جان فوتبال ایران خواهد بود.

مدیرعامل سپاهان می گوید هنوز 
تیمش به قهرمانی در لیگ برتر 

امیدوار است.
سپاهان  مدیرعامل  مسعودتابش 
اظهار کرد: بازی تحت تأثیر جوی 
بود که در ورزشگاه ایجاد شده بود. 
۹0 هزار نفر همزمان به سرمربی 
نفر  و ۳0-20  کردند  فحاشی  ما 
در  با سر شکسته  ما  هواداران  از 
از  تعدادی  و  هستند  بیمارستان 

آن ها نیز بازداشت شده اند.
سپاهان  هواداران  اینکه  درباره  او 
را  آزادی  ورزشگاه  صندلی های 
پرسپولیسی ها  گفت:  شکستند 
را  که صندلی ورزشگاه خودشان 
فحاشی  فقط  آن ها  نمی شکنند. 
می کردند. داور باید درست قضاوت 

می کرد.
شده  ایجاد  حواشی  درباره  او 

سرمربی  گفت:  بازی  پایان  در 
بازی  ناظر  سینه  به  پرسپولیس 
می زند که این کار درستی نیست. 
تهدیدآمیز  درباره صحبت های  او 
اینکه  بر  مبنی  تیمش  مدافع 
اصفهان  به  پرسپولیس  هواداران 

امنیت شان  تأمین  زیرا  نیایند 
با  ما  داد:  توضیح  خداست  با 
نیستیم.  موافق  صحبتی  چنین 
باید  است.  نکرده  تهدید  هم  او 
صحبت های اورا گوش دهم ببینم 

چه می گوید.

مدیرعامل  سپاهان: 

ما هم سوم خرداد میزبان پرسپولیس هستیم

هومن ناظمی

نگاه هوادار
زکام انضباطی؛ عادل کجاست؟

علیرضا  مویدی فر


